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Slovo starosty

Zpravodaj obce | Ročník XX. | Vychází 28. listopadu 2023

Hezký předvánoční čas, milí spoluobčané,
poslední letošní vydání Zpravodaje nyní
otevíráte v čase adventním. V čase, kdy by se
lidé měli na chvíli zastavit, věnovat své myš-
lenky duchovním hodnotám, svým blízkým
a také v čase bilancování uplynulých měsí-
ců.

I za nás, celé zastupitelstvo, bych tedy rád
zhodnotil letošní rok a kroky, které se po-
dařilo realizovat, i které na nás teprve čeka-
jí:
▪ stabilizovali jsme personální situaci na
obecním úřadě, kde je paní účetní a dva
obecní pracovníci,

▪ dokončili jsme cestu Kafka/Bryknar, kde
nás ještě čekají drobné dodělávky,

▪ udělali jsme veřejné osvětlení na cestě
Vondrák a připravili jsme podklad
k pokládce asfaltu,

▪ zrenovovali jsme cestu k Mohelce.

Dále nás čekají tyto body:
▪ dokončit ČOV za obecním úřadem
a cestu Vondrák,

▪ veřejné osvětlení na cestě Šulc/Lanková,
▪ posunout realizaci obchodu a snad
i začít s hrubou stavbou,

▪ převod a rekonstrukce sportoviště
▪ a další aktivity…

Jsme jedna obec a jedna parta. V zastupitel-
stvu oceňujeme veškeré konstruktivní nápa-
dy, se kterými se na nás obracíte. Rádi pod-

poříme jakoukoliv aktivitu, která bude ku
prospěchu Radimovic a jejich obyvatel.

Na závěr bych rád Vám všem popřál klidné
a pohodové svátky a šťastný vstup do Nové-
ho Roku 2024.

–Robert Marek
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Zápis ze zasedání zastupitelstva 30. 10. 2023

Přítomno: 7 zastupitelů, 12 občanů

Oznámení o termínu zasedání zastupitelstva
vč. programu bylo vyvěšeno na úřední desce
dne 18. 10. 2023.

1. Zahájení – schválení programu,
jmenování zapisovatele a ověřovate-
lů zápisu
Program zasedání:
1. Zahájení – jmenování zapisovatele

a ověřovatelů zápisu.
2. Kontrola zápisu z minulého jednání
3. OZV 1/2023 o místní poplatku

za odkládání komunálního odpadu
z nemovitých věcí

4. Smlouva o spolupráci při zajištění
dopravní obslužnosti Libereckého kraje

5. Předložení zpráv kontrolního
a finančního výboru

6. Rozpočtové opatření 3/2023
7. Střednědobý výhled obce Radimovice

2023–2026
8. Záměr instalace zákazu vjezdu na cestu

u rybníka
9. Parkování v obci Radimovice v době

konání akcí na zámku Sychrov
10.ČOV za obecním úřadem – výběr

dodavatele
11.Diskuze

Program jednání byl doplněn o body:
▪ Žádost o finanční dar pro TJ Sokol
Radimovice

▪ Souhlas s Rekonstrukcí sportovního
trávníku a instalace zavlažovacího
systému na hasičské louce

▪ Výměna člena kulturní komise

Upozornění pro občany diskuze bude z dů-
vodu zkvalitnění zápisu nahrávána.

Námitky proti programu: nejsou
Zapisovatelem byl určen: Hana Hanušová
Ověřovatelé zápisu: Michaela Hlaváčková,
Vladimír Kracík

Hlasování:

Program jednání BYL SCHVÁLEN

2. Kontrola zápisu z minulého
jednání
Usnesení č. 22/2013 – trvá (uzavření kupní
smlouvy)
Usnesení č. 2/2021 – trvá (aktualizace na-
řízení zimní údržba)
Usnesení č. 32/2022 – trvá (sportoviště)
Usnesení č. 53/2023 – trvá (možnost realiza-
ce školky)
Usnesení č. 54/2023 – trvá (inventarizace
majetku do 30.11.2023)
Usnesení č. 56/2023 – trvá (kamerový systém
obce)
Usnesení č. 58/2023 – trvá (cesta Vondrák/Ži-
tňan)

3. OZV 1/2023 o místní poplatku za
odkládání komunálního odpadu z
nemovitých věcí
Předsedající přednesl nutnost navýšit míst-
ní poplatky za odkládání komunálního od-
padu z 0,8 Kč za litr na 0,9 Kč za litr. Což je
navýšení o 12,5%.
▪ Poplatek se nezvýšil od roku 2021, ale
náklady obci stouply o 25%.

▪ Celkový doplatek obce za svoz a třídění
odpadů bude na konci roku 2023 činit
přibližně 140 000 Kč.

▪ Největší vliv na náklady má svoz
kontejnerů s tříděným odpadem. Žluté
a modré kontejnery, kde nás svoz

PRO 6 PROTI 0 ZDRŽEL SE 1
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vychází na 190 000 Kč ročně.
▪ Pokud občané nebudou využívat
kontejnery, ale budou upřednostňovat
třídění odpadů do žlutých pytlů, tak
se celkové náklady sníží a obec nebude
muset každoročně navyšovat cenu za
odpady. Obec se pokusí pro tyto pytle
vytvořit sběrná místa.

Usnesení č. 60/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
SCHVALUJE
Obecně závaznou vyhlášku číslo 1/2023
o místní poplatku za odkládání komunální-
ho odpadu z nemovitých věcí, ve které se
sazba poplatku zvyšuje z 0,8Kč za litr na
0,9kč za litr.

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ PŘIJATO

4. Smlouva o spolupráci při zajištění
dopravní obslužnosti Libereckého
kraje
Předsedající přednesl smlouvu o spolupráci
při zajištění dopravní obslužnosti Libe-
reckého kraje
na rok 2024 až 2028, kde je navýšen příspě-
vek na obyvatele za kalendářní rok na 200
Kč.

Usnesení č. 61/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S C H V A L U J E
Smlouvu o spolupráci při zajištění dopravní
obslužnosti Libereckého kraje
A UKLÁDÁ
Starostovi obce podepsat smlouvu o spolu-
práci při zajištění dopravní obslužnosti
Libereckého kraje s Libereckým krajem

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ PŘIJATO

5. Předložení zpráv kontrolního a fi-
nančního výboru
Předseda kontrolního výboru přednesl
zprávu za kontrolní výbor a předal zprávu za
období 01/2023 až 06/2023.
Předseda finančního výboru přednesl
zprávu za finanční výbor a předal zprávu za
období 01/2023 až 06/2023

Usnesení č. 62/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
B E R E N A V Ě D OM Í
Zprávy kontrolního a finančního výboru

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ PŘIJATO

6. Rozpočtové opatření 3/2023
Předsedající přednesl návrh rozpočtového
opatření 3/2023 tak, aby zajistil prostředky
pro kamerový systém, opravu sklepa
obecního úřadu, úpravu stávajícího
kontejnerového stání a opravu cest.

Usnesení č. 63/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S C H V A L U J E
rozpočtové opatření číslo 3/2023

Hlasování:

Výsledek hlasování:
USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO

PRO 6 PROTI 0 ZDRŽEL SE 1
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7. Střednědobý výhled obce Radi-
movice 2023–2026
Na základě nedostatku z dílčího přezkou-
mání hospodaření za rok 2023 je nutné
schválit střednědobý výhled, který byl vyvě-
šen na úřední desce od 26. 6. 2023
do 29. 7. 2023

Usnesení č. 64/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
SCHVALUJE
střednědobý výhled obce Radimovice na rok
2023–2026

Hlasování:

Výsledek hlasování:
USNESENÍ BYLO PŘIJATO

8. Záměr instalace zákazu vjezdu
na cestu u rybníka
Předsedající přednesl návrh instalace znač-
ky zákazu vjezdu na cestu u rybníka za dům
po paní Bradáčové. Cílem zastupitelstva je
maximálně zamezit jízdě aut na této komu-
nikaci, kde se v hojném počtu pohybují rodi-
ny s dětmi a auta tam jezdí nepřiměřenou
rychlostí.

Usnesení č. 65/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S C H V A L U J E
záměr instalace značky zákazu vjezdu na
cestu u rybníka za dům po paní Bradáčové
A U K L Á D Á
starostovi podat žádost na odbor dopravy do
Turnova a projednat tento záměr se sta-
rostou obce Pěnčín.

Hlasování:

Výsledek hlasování:
USNESENÍ BYLO PŘIJATO

9. Parkování v obci Radimovice v
době konání akcí na zámku Sychrov
Předsedající přednesl návrh jak řešit par-
kování návštěvníků Sychrovského zámku
v době konání velkých akcí.
▪ Celé jižní město by se stalo placenou
zónou pro parkování osobních
automobilů

▪ Aby byla zajištěna plynulá průjezdnost
obcí musí se všechny komunikace
zjednosměrnit. Tedy vjezd do zóny bude
pouze u domu Rejhových a výjezd ze
zóny bude ostatními komunikacemi:
u obchodu se sekačkami, u pana
Hoffmana na náves a poslední výjezd
bude na nové komunikaci Šulc/Lanková.

▪ Obec nemůže jednotlivcům zamezit
parkování v obci, ale pokud toto
parkování zpoplatníme, obec na tom
vydělá a můžeme zajistit výjezdy
občanů.

Usnesení č. 66/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S C H V A L U J E
možnost vybírat parkovné na celém území
obce. V případě konání velkých akcí zjedno-
směrnit obecní komunikace a vybírat
na takto omezených cestách parkovné.

Hlasování:

Výsledek hlasování:
USNESENÍ BYLO PŘIJATO

10. ČOV za obecním úřadem – výběr
dodavatele
Předsedající přednesl informace o výbě-
rovém řízení na dodavatele čističky od-

PRO 6 PROTI 0 ZDRŽEL SE 1
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padních vod pro obecní úřad. Ve výběru byli
pouze dva místní dodavatelé, aby byl za-
jištěn ideální servis. Byl poptán Aqua
program s.r.o a Bazénplast s.r.o.
▪ Aqua program s.r.o – nabídl manuální
ČOVAT15 za celkovou cenu 120 115 Kč
bez DPH

▪ Bazénplast s.r.o. – nabídl automatickou
ČOV SBR III za 108 300 Kč bez DPH

Usnesení č. 67/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
SCHVALUJE
Nakoupit a instalovat automatickou ČOV
od Bazénplast s.r.o.

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO

11. Žádost o finanční dar pro TJ
Sokol Radimovice
TJ Sokol Radimovice požádal o finanční dar
ve výši 12 000 Kč na instalaci patek pro per-
golu na hřišti.

Usnesení č. 68/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S C H V A L U J E
dar TJ Sokol Radimovice ve výši 12 000 Kč
A U K L Á D Á
starostovi podepsat s TJ Sokol Radimovice
darovací smlouvu

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO

12. Souhlas s Rekonstrukcí spor-
tovního trávníku a instalace zavla-
žovacího systému na hasičské louce

SDH Radimovice žádají o souhlas s Rekon-
strukcí sportovního trávníku a instalaci za-
vlažovacího systému na hasičské louce. SDH
Radimovice by si na rekonstrukci požádali
o dotaci. Pokud SDH Radimovice získá dota-
ci, tak si celou rekonstrukci zaplatí z vlast-
ních zdrojů. Pro žádost o dotaci je nutný sou-
hlas vlastníka.

Usnesení č. 69/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
S O U H L A S Í
S rekonstrukcí hasičské louky a instalací za-
vlažovacího systému
A U K L Á D Á
starostovi podepsat souhlas s rekonstrukcí
s SDH Radimovice

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO

13. Výměna člena kulturní komise
Po vzájemné dohodě požádala Petra Rakou-
šová o odstoupení z kulturní komise, aby
mohla uvolnit místo Marcele Jenšovské.

Usnesení č. 70/2023
Zastupitelstvo obce po projednání
B E R E N A V Ě D OM Í
Odstoupení Petry Rakoušové z kulturní ko-
mise
A S C H V A L U J E
na její místo nového člena kulturní komise
paní Marcelu Jenšovskou

Hlasování:

Výsledek hlasování: USNESENÍ BYLO PŘIJATO

PRO 6 PROTI 0 ZDRŽEL SE 1
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14. Diskuze
Starosta Robert Marek zve všechny děti z Ra-
dimovic na pohádkovou prohlídku, která se
koná na zámku Sychrov v neděli 12. 11.
od 10 hodin. Zároveň jsou v jednání Vánoční
prohlídky, které by měly proběhnout v rám-
ci prosince. Obě prohlídky budou pro obča-
ny Radimovic zdarma.

Pokud vše poběží, jak by mělo, dokončení
cesty Vondrák/Žitňan bymělo začít v pondě-
lí 6. 11. 2023.

Doposud nebyly připomínky ke kamerové-
mu systému, a tak se jej do konce roku poku-
síme zrealizovat.

Aleš Šrytr by rád věděl, proč se na cestu
u rybníka má instalovat značka zákaz vjez-
du. Raději by byl za značku průjezd zakázán.
Určitě je pro nějaké opatření, jelikož není
vhodné, aby si lidé tudy zkracovali cestu.
Robert Marek děkuje za připomínku a sdě-
luje, že ji zapracuje do žádosti, která bude
následně zaslána na MÚ Turnov.

Aleš Šrytr se dále ptá na výnosy z tříděného
odpadu a vysvětluje, jak by organizace EKO-
KOMměla fungovat.
Robert Marek informuje, že vývoz tříděného
odpadu vyjde obec zhruba na 190 tis, nazpět
nám za třídění zasílají 60 tis ročně.
Oba dva se shodují, že tato situace je značně
demotivující a to jak pro občany, tak pro
obec. Obec bohužel doplácí a nemůže s tím
nic dělat.

Proto starosta Robert Marek apeluje na ob-
čany, aby třídili do pytlů. Rádi bychom zajis-
tili sběrná místa pro tyto pytle a zvýšili
četnost vývozů. Frekvence vývozu kontejne-
rů je vysoká a rádi bychom ji díky třídění do
pytlů snížili.

Michal Žitňan vyzývá pana starostu, aby
provedl osvětu co se týče plateb za tříděný
odpad. Sám o tomto nevěděl a věří, že by
lidé víc třídili do pytlů, pokud by věděli, jak
nákladný je vývoz tříděného odpadu
v kontejnerech.
Pan starosta Robert Marek sděluje, že po-
slední informace, kterou má je ta, že za vý-
voz pytlů obec neplatí nic.
Aleš Bursa si myslí, že by mohl obecní za-
městnanec přepytlovat plasty z kontejnerů,
aby měla obec menší náklady.
Robert Marek tomu není nakloněn a to z dů-
vodu nerentability. Navíc je většina plastů
nevymytá a celkově si myslí, že toto není
vhodné řešení.
Do dalšího zpravodaje zkusí připravit osvětu
pro občany.

Lukáš Marek četl v Radimováku o schvá-
lených penězích pro MŠ Paceřice a ZŠ Ra-
dostín a rád by se zeptal, jakým usnesením
byl tento dar 10 tis. schválen.
Hana Hanušová informuje, že toto bylo
schváleno v rámci rozpočtu.
Dále si Lukáš Marek myslí, že měl být
projednán finanční dar obci Sychrov ve výši
50 tis, který minulý týden schválilo zastupi-
telstvo obce Sychrov, a který dle jeho tvrzení
mají již na účtu.
Starosta Robert Marek se domnívá, že dar
obci Sychrov byl schválen, nicméně musí
tedy vše zkontrolovat. V rozpočtu jsou
peníze pro školu připravené. Starosta obce
Sychrov byl informován, že jim tento dar
chceme dát.
LukášMarek je přesvědčen, že již obec Sych-
rov peníze obdržela na účet a máme se na to
prý zeptat jejich účetní.
Robert Marek tuto informaci dementuje, je-
likož ještě není podepsaná darovací smlou-
va, tudíž ani nemohla proběhnout platba.
Celou situaci prověří, pokud nebylo schvá-
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lené, doschválíme na dalším zastupitelstvu.

Lukáš Marek by rád věděl, kolik stála
obnova cesty v obecním lese. Starosta Ro-
bert Marek sděluje, že poslední faktury ještě
nepřišly, ale momentálně jsme asi
na 100 tis. Kč. Dále informuje, že zastupitelé
o všech krocích byli informováni a to včetně
jeho a mohli se ke všemu vyjádřit.
Lukáš Marek ale vidí problém v neinfor-
mování občanů. Připomíná situaci, kdy ne-
chal za 50 tis. Kč vykácet obecní les a bylo
mu to vyčítáno.
Starosta Robert Marek připomíná, že ob-
čané byli informování o tom, že se cesta
bude rekonstruovat. Občané, kteří v těchto
místech mají pozemky jsou rádi, že se cesta
dokončila. O všech objednávkách zastupitel-
stvo vědělo, vše bylo odsouhlaseno na pra-
covní schůzce.

Dále by chtěl Lukáš Marek vědět více infor-
mací o fotovoltaické elektrárně, která by se
měla instalovat na střechu obecního úřadu,
má obavu o nosnost střechy.
Starosta Robert Marek sděluje, že na toto
máme projekt, nosnost střechy v projektu
není a uvádí další přesnější údaje o ná-
vratnosti i upotřebení energie. Vše bylo ře-
šeno na pracovní schůzce a na minulém za-
stupitelstvu schváleno.
Pan starosta Robert Marek je rád za dotazy
Lukáše Marka, nicméně nechápe, proč je
zde otevírá, když se ke všemu mohl vyjádřit
na pracovních schůzkách, či na zastupitel-
stvu, kde se toto schvalovalo. Tento bod je již
v běhu a přijde mu nefér zdržovat občany o
body, které se projednaly minule a mohl se
k nim kdokoli vyjádřit. Pan Lukáš Marek
sděluje, že chodí do práce, tudíž nemohl při-
jít.
RobertMarek namítá, žemohl na email, kde
se řešil termín schůzky reagovat a pokud

by věděl, že se nemůže zúčastnit, termín
mohl být změněn. Od toho jsou pracovní
schůzky, kde se vše projednává.

Michal Žitňan by se ještě rád vrátil k navr-
ženému parkování v obci. Přijde mu tento
nápad jako dobrý zdroj peněz pro obec
a stejně když lidé přijdou na nějakou akci,
někde zaparkovat musí.

Rád by, aby se vytipovaly všechny parkovací
plochy v rámci obce. Pod dobrou organizací
by to mohlo fungovat.
Starosta Robert Marek dodává, že bohužel
organizátoři nedávají zprávy o počtu pro-
daných lístků, proto do poslední chvíle
nikdo neví, kolik lidí přijede. Někdy i samot-
ní organizátoři jsou překvapeni, kolik lidí
jejich akce přiláká. Myslivecké slavnosti
toho byly jasným důkazem.
Michal Žitňan vyzývá starostu k jednání
se zámkem Sychrov ohledně této věci.
Robert Marek odpovídá, že jednání proběh-
lo nedávno. Zámek Sychrov pronajímá pou-
ze prostor, ale snažíme se více spolupra-
covat.

Pan Pavlíček má ze své vlastní zkušenosti
obavu z toho, že lidé budou chtít pod zá-
minkou návštěvy rezidenta zaparkovat
v obci neoprávněně.
Paní Burdová ho doplňuje s tím, že lidé par-
kují v křižovatkách a nedají se vyhodit. Dále
má strach, aby v případě nutnosti projel
někdo ze záchranného systému.
Robert Marek sděluje, že pokud budou
jednosměrky, bude zachována průjezdnost.
Aleš Šrytr upozorňuje na úzkou komunikaci
na cestě od Hlavatých a ptá se, zda by jedno-
směrky byly celoročně či jen na dobu akce.
Robert Marek odpovídá, že pouze na dobu
akce.
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Michal Žitňan nakonec podotýká, že simusí-
me sednout a vytipovat místa, kde je par-
kovat reálné a následně tato místa dobře
označit.
Ladislav Dvořák se obává velkého množství
lidí na organizaci. Doporučuje dospělé, pro-
tože řidiči mnohdy nerespektují nařízení.
Přirovnává to k situaci na hlavní silnici před
prodejnou sekaček, zde také nerespektují
žluté čáry a je jim to i po upozornění jedno.

Aleš Šrytr doplňuje, že návštěvníci akcí jsou
mnohdy ve stresu, protože již cestou musí
stát v kolonách a tudíž mají obavu, zda akci,
na kterou mají drahé lístky, stihnou včas.
Následně upozorňuje, že už i on a jeho
manželka se tuto situaci snažili řešit. Myslí
si, že zámek Sychrov, jako pronajímatel, by
měl mít ve smlouvě informaci o zajištění
parkovaní a následně tyto informace kont-
rolovat. Navrhuje i parkování na Huse nebo
kyvadlový autobus z Vrchoviny.
Vypíchává snahu pár organizátorů, kteří
situaci s parkováním chtějí řešit.
Hana Hanušová informuje, že zámek Sych-
rov je pouze pronajímatel, nikoli organizá-
tor a ve smlouvě informaci o nutnosti za-
jištění parkování mají.
Pan Hoffman by rád věděl, jak to bude
legislativně fungovat, když se nyní v obytné
zóně parkovat nesmí.
Paní Hanušová doplňuje, že si musíme celou
obec projít a případná místa na parkování
vytipovat.
Sděluje, že řeší před domem totožné
problémy s neukázněnými návštěvníky akcí
jako většina občanů Radimovic. Je důležité
mít za sebou dobrý tým lidí a zkusit to. Toto
je naše snaha o zlepšení situace, ale uvidíme
dle reality, jak to půjde. Když nezkusíme nic,
situace se nezlepší.
Aleš Bursa navrhuje uzavřít obec úplně a na
parkování nikoho nepustit.

Lukáš Marek se také přidává se svými zku-
šenostmi s neukázněnými řidiči. Má obavu
o respektování nařízení.

Aleš Šrytr radí ohledně toho, aby z par-
kování byl zisk, pokud tomu tak nebude,
měla by obec hledat jiná řešení. Uvítal by
nějaký způsob komunikacemezi lidmi, kteří
vybírají parkovné, aby mohl případně dál
směrovat lidi, kterým již místo na parkování
nemůže nabídnout. Ideálně člověk na Huse,
který bude disponovat všemi aktuálními
informacemi.
Pan Hoffman ještě doplňuje, že je důležité
včasné umístění značek, tak jako tomu bylo
za vedení Lukáše Marka a Ondřeje Zoubka.
Aleš Šrytr dodává, že tyto značky byly vždy
umísťovány i za vedení jeho a jeho
manželky.
HanaHanušová sděluje, že letošní sezona je,
co se týče návštěvnosti kulturních akci,
oproti letům minulým, enormní. S čímž
málokdo počítal.

Pan Hoffman by se ještě rád zeptal, zda již
obecní zastupitelstvo probralo možnost
ochrany jeho plotu na návsi, aby se vyhnul
dalším možným nabouráním. Ideálně něja-
kou zábranou, aby mu nejezdili až do plotu.
Paní Hanušová odpovídá, že ostatní majitelé
nemovitostí na návsi mají před domem
trávník, jen on má plot na hranici pozemku,
tudíž je toto místo na ráně.

Michal Žitňan se ptá, zda má obec z par-
kovného výnos.
Robert Marek odpovídá, že ano. Zisk je vždy
plusový.

Michal Žitňan doplňuje, že obec má tedy
možnost navýšit počet osob, kteří budou
parkovné organizovat.
Robert Marek sděluje, že ano. V současné
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chvíli nás čeká akce Adventní trhy a Veliko-
noční trhy.
Na těchto akcích bychom parkování chtěli
vyzkoušet. Zámek otevře alej Rohanka
a vchod bude i ze zadní části parku, aby lidé
nemuseli chodit daleko.
Ladislav Dvořák se ptá, zda tedy již na ad-
ventní trhy chceme ulice zjednosměrnit.
Robert Marek odpovídá, že ano. Pokud se
nám podaří vše zorganizovat a sehnat lidi.
Ladislav Dvořák se dále ptá, zda nepo-
třebujeme povolení od policie.
Robert Marek sděluje, že vše prověří na od-
boru dopravy v Turnově.
Michal Žitňan doporučuje vysílačky
na zlepšení komunikace mezi parkovišti.

Pan Hoffman by se chtěl zeptat, zda uklízí
obecní pracovník žlaby, které vedou k ná-
draží – cestičky.
Robert Marek sděluje, že to prověří, pří-
padně nechá obecního pracovníka toto vy-
čistit.

Dále pan Hoffman sděluje, že pod domem,
kde bydlí jeho dcera, je obecní pozemek,
který by měla sekat obec. Navíc by bylo
vhodné, aby byly odstraněny nálety, které
zde jsou.
Robert Marek pošle obecního pracovníka
a situaci vyřeší.
Paní Burdová prosí, aby obecní pracovník
startoval traktůrek až kolem 7:30. Nyní je
vždy hluk již od 6 hodin a nespokojenost ji
hlásí více občanů.
Robert Marek promluví s obecním pra-
covníkem, aby začínal jezdit nejdříve v
7 hodin.
HanaHanušovámá obavu, aby v zimním ob-
dobí nebylo 7 hodin pozdě kvůli odklízení
sněhu.

Lukáš Marek sděluje, že podává rezignaci na
post zastupitele.

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno
v 19:20.

Vážení spoluobčané, jak všichni dobře víte,
v naší obci nemáme žádnou místní
hospůdku, kde bychom se mohli všichni
společně setkávat. Členové kulturní komise
naší obce po dlouhém zvažování otevřeli
15. září 2023 Pivní klub. Dnes již víme, že to
nebyl úplně špatný nápad. Zájemců
o kontakt se sousedy a přáteli se stále rozši-
řuje. Dnes má klub již okolo 40 členů a další
jsou srdečně vítáni. Při dobrém pivku řeč
určitě nevázne. V klubu máte možnost za-
hrát si ping pong, šipky i kulečník. Nastalo
období dlouhých zimních večerů. Zahrady

má většina z Vás již zazimované a času je
mnohem více. Pokud tedy máte zájem
a chuť, přijďte mezi nás kterýkoliv pátek, ot-
víráme vždy v 18:00 hodin. Určitě se těšíme
na nové členy.

Jelikož je toto poslední Zpravodaj v roce
2023, dovoluji si Vám popřát za sebe a celou
kulturní komisi včetně všech dobrovolníků
krásné a klidné Vánoce a jenom šťastné dny
v novém roce 2024.

Pivní pátky

–Vladěna Tomšů
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V sobotu 7. října proběhla na hasičské louce soutěž „Nejtvrdší hasič vyhraje“.

Nejtvrdší hasič vyhraje

–Hana Hanušová a Vladěna Tomšů

Jablkobraní

V sobotu 23. září 2023 se v Radimovicích ko-
nal již 3. ročník Jablkobraní. Počasí nám
přálo, a tak se děti mohly vyřádit na skáka-
cím hradu, povozit se na konících, vyrobit si
krásné tašky, nebo si nechat namalovat něco
pěkného na obličej.

Byl k prodeji med a mnohé výrobky od včel,
pan Thoř prodával jablka i mošt a rádi jsme
mezi námi přivítali také prodejce dřevěných
dekorací.
MC v Podzámčí zajistilo klidovou zónu pro
děti, prodej koláčů i ozdobných dýní.

K dobrému jídlu a pivu nám hrála kapela Po-
hoda a myslím, že všichni, kteří se akce zú-
častnili, odcházeli spokojeni.
Nakonec jsme vyhlásili výherce soutěže

o nejlepší výrobek z jablek, do které se letos
opět zapojilo mnoho z Vás, a proto bylo veli-
ce těžké najít pochoutku, kteráměla zvítězit.
Za mne musím říci, že všechny jablečné vý-
robky byly úžasné a velice chutné.

Jablkobraní pokračovalo večerní částí, která
proběhla na hale víceúčelové budovy. Ti,
kteří přišli, určitě nelitovali. Celý večer hrá-
la oblíbená kapela Bedňáci, která určitě
nikoho nezklamala.
Zábava byla až do konce výborná, jídla i pití
bylo akorát.
Jediné co se nepovedlo, bylo zajištění fo-
todokumentace. Příští rok to určitě napraví-
me.
Tak za rok !!!
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U příležitosti jubilejního 30. ročníku
Festivalu ptactva, který v ČR organizuje Čes-
ká společnost ornitologická (ČSO), se v ne-
děli 8. října 2023 sešla skupinka otužilců na
nádraží v Radimovicích, aby společně
navštívila zatopené pískovny u Příšovic.

Festival ptactva je tradiční akce, která má
za cíl upozornit na fenomén ptačí migrace
a na nástrahy, které ptáky na cestě do zi-
movišť čekají. „Písečáky“ vznikly v sedm-
desátých letech po těžbě štěrkopísků, které
byly využívány v blízké panelárně a dnes
jsou vyhledávanou lokalitou pro migrující
a zimující ptáky cca od října do konce břez-
na.

Vlivem relativně teplého počasí, které bě-
hem podzimu panovalo po celé Evropě, se
k nám zatím příliš návštěvníků ze severu ne-
dostalo, a tak jediným pozorovaným skandi-
návským druhem byl kormorán velký. Na
hladině jsme viděli kromě běžných kachen

divokých ještě několik labutí velkých, lysek
černých, jednu husu velkou a skupinku in-
vazních husic nilských, které mimochodem
vyvedly na rybníku v Radimovicích 5 mlá-
ďat. Na Jizeře byl k viděnímorčák velký, sko-
rec vodní, ledňáček říční nebo elegantní ko-
nipas horský. Po obědě jsme si už za slu-
nečného počasí obešli „Malý písečák“ a vy-
pravili se na vlak.

Ačkoli z ornitologického hlediska výlet příliš
úspěšný nebyl, protože za celou dobu jsme
mohli pozorovat jen něco málo přes 30
druhů, tak po společenské stránce si mys-
lím, že se výlet povedl a po celou dobu
panovala dobrá nálada. Škoda jen, že deštivé
a chladné počasí, které mohlo ráno leckoho
překvapit, pravděpodobně odradilo další
možné výletníky.

Osobně mě překvapilo, že skoro všichni
účastníci měli s sebou dalekohled a mohli
tedy pozorovat ptáky i na větší vzdálenost.

Pokud by měl někdo zájem o další „ptáčkař-
ské“ aktivity, tak především pro rodiče s dět-
mi doporučuji Ptačí hodinku, jejíž 6. ročník
proběhne od 5. do 7. ledna 2024. (více infor-
mací na/ ptacihodinka.birdlife.cz).

Podzimní výlet – Festival ptactva

–Martin Kára
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V neděli 12. listopadu 2023 jsme se s dětmi
a jejich rodiči vypravili na předem
plánovanou pohádkovou prohlídku s ná-
zvem O Arvénské princezně.

Jelikož naše skupina čítala 29 osob, měli
jsme tuto prohlídku sami pro sebe.

Společně jsme se díky poutavému ději,
do kterého se děti často aktivně zapojovaly,
dostali do mnoha prostor zámku Sychrov
a kochali se nádhernými interiéry.

Budeme se těšit na jaro, kdy opět na zámku
vymyslí další pohádkové prohlídky, kterých
se budeme moci zúčastnit.

Pohádkové prohlídky na zámku Sychrov

–Hana Hanušová

Příběhy pěstounství z Libereckého kraje

Gábina – Nejistá budoucnost není překážkou
Jsem Gábina a bydlím na menším městě
v Libereckém kraji. U svojí „mámy” vy-
růstám od dvou let, kdy si mě přivezla
z kojeneckého ústavu. Teď už je mi deset let.
Mám nevlastního bráchu, který je pro mě
velký ochránce. Mamka je skvělá, s bráchou
se nezalekli ani toho, že máme v biologické
rodině diagnostikovanou Huntingtonovu
chorobu, která je dědičná.

Nic ale není jisté, já jsem zdravá, dnes už
i veselá a sebevědomá holka. Nepřestávám
obdivovat mamku za to, že mi dala šanci.
Chvíli mi trvalo, než mi došlo, že se můžu

smát, že můžu brečet, cítit a projevovat
cokoliv, co mám v sobě a že je to tak dobře.
Spolu s nevlastním bráchou máme skvělou
rodinu.

Příběh na této stránce byl publikován
v rámci kampaně Libereckého kraje „Mít
domov a rodinu – samozřejmost, nebo
vzácnost“.
Další skutečné příběhy dětí, které vyrůs-
tají v pěstounské péči najdete na webu
kampaně (www.rodinalk.cz/). Můžete
tak jejich prostřednictvím nakouknout
na to, jakými životními peripetiemi si
děti ve svém věku již prošly, jaké to je vy-
růstat v pěstounské rodině a jak důležité
jemít blízkou osobu, která poskytne bez-
pečnou náruč, lásku a porozumění.

Vpříběhu byla změněna jména. Text i fo-
tografie jsou autorizovány náhradní ro-
dinou.

https://www.rodinalk.cz/
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Na říjnovém veřejném zasedání zastupitel-
stva obce se řešila otázka navýšení poplatků
za svoz směsného komunálního odpadu
a také značná výše nákladů na odvoz
kontejnerů na tříděný odpad. Bohužel
nežijeme v úplně ideálním světě a poplatky
za svoz jsou mnohem vyšší než zisk, který
z vytříděného materiálu plyne. Pokud se bu-
dete bavit se starosty z okolních obcí, tak
zjistíte, že s tímto problémem se potýkají
prakticky všude a Radimovice rozhodně
nejsou žádnou výjimkou…
Dalo by se tedy napsat, že třídění odpadu je
neekonomické a z pohledu obecního roz-
počtu neefektivní. V žádném případě ale ne-
chci, aby tento článek vyzněl v tomto duchu
a aby jediným kritériem pro posuzování na-
šeho konání byla finanční náročnost. Jsem
rád, že v ČR aktivně třídí asi 75% obyvatel
a že toto číslo pomalu stoupá!

Jelikož žijeme na vesnici, tak velké množství
především kuchyňských zbytků a odpadu
ze zahrad můžeme kompostovat. Ušetříme
tak místo v popelnici a zároveň si zdarma
opatříme kvalitní hnojivo. Kdo by o kompost
neměl zájem, nebo ho neměl jak využít,
může k uložení bioodpadu použít vozík za
traktorem, který je zaparkovaný za obecním
úřadem.
Elektrošrot můžeme odvézt do sběrného
dvora, kde ho zdarma převezmou. Menší
spotřebiče a vybité baterie se dají umístit do
červených kontejnerů k tomuto účelu ur-
čených. Červený kontejner najdeme
v Turnově nebo v Hodkovicích nad
Mohelkou. Baterie, žárovky a zářivky také
zdarma odeberou ve většině prodejen s elek-
tronikou.
Třídění odpadu určitě má smysl a pokud se
provádí správně, tak má smyls dvojnásob.

PLASTY
Každý obyvatel ČR průměrně vytřídí cca
17 kg tohoto odpadu. Plasty se u nás podaří
vytřídit asi z 70%. Plastů existuje velké
množství typů a není úplně jednoduché
se vyznat v tom, co sem patří a co ne. Trošku
pomoci mohou značky, které se
na plastových výrobcích objevují.

Co do plastů patří:
PET lahve, igelitové a polyethylenové tašky
a sáčky, kelímky od potravin, mikrotenové
sáčky, vypláchnuté plastové nádoby od my-
cích prostředků, polystyren (obalový nikoli
stavební).

PET lahve, obaly a kelímky od potravin je
nutné zbavit mastnoty a zbytků potravin.
Samozřejmostí by mělo být jejich se-
šlápnutí, protože obec platí za objem
(kontejner) a ne za množství (hmotnost)
plastového odpadu.
Co do plastů nepatří:
PVC, molitan, kabely, guma, pneumatiky, li-
nolea a jiné podlahové krytiny, textil z umě-
lých vláken, nádobky od léčiv, vícevrstvé
obaly (nápojové kartony).

Třídění využitelných složek komunálního odpadu

Třídíte odpady (správně)?

–Martin Kára

Má cenu třídit odpad? Stejně to
všechno hodí na jednu hroma-
du.

Pokud vytřídím plasty, tak si
můžu objednat menší popelnici
a platit méně za odpady.
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PAPÍR A LEPENKA
Jak asi každý ví, tak papír a kartony patří
do modrých kontejnerů na tříděný odpad.
Každý občan ČR vytřídí asi 25 kg této komo-
dity a to dělá zhruba 90% vyrobeného papí-
ru. Obaly a odpad, který patří do modrého
kontejneru, má tyto značky:

Co do papíru patří:
Noviny, časopisy, kancelářský papír, sešity,
reklamní letáky, knihy, papírové krabice,
vlnitá lepenka, čisté papírové obaly a sáčky.
Krabice je dobré rozložit, aby se jich
do kontejneru vešlo co nejvíc.
Co do papíru nepatří:
Mastný a jinak znečištěný papír, papírové
kapesníky a pleny, uhlový, voskový, dehtový
a pauzovací papír, vícevrstvé obaly (nápo-
jové kartony).

ČIRÉ A BAREVNÉ SKLO
Čiré (průhledné) sklo patří do bílých a ba-
revné sklo (hnědé, zelené a další) do ze-
lených kontejnerů. Každoročně se v ČR vy-
třídí asi 16 kg skla na obyvatele. To je asi
88 % vyrobeného skla. Odpady, které patří
do kontejnerů na sklo, mají tyto značky:

Co do kontejnerů na sklo patří:
Láhve od nápojů, zavařovací sklenice, flako-
ny, tabulové sklo.
Vytříděné (odpadní) sklo je nezbytnou sou-
částí při výrobě nových skleněných obalů a
jiných produktů.
Co do kontejnerů na sklo nepatří:
Drátěné sklo a zrcadla, varné sklo, porcelán
a keramika, zářivky a výbojky, běžné žá-
rovky, televizní obrazovky a monitory.

KOVY
Kovové odpady je možné vyhazovat do še-
dých pytlů (nebo kontejnerů). Většinu
kovového odpadu od Vás rádi vykoupí ve
sběrných surovinách, ale s některými obaly
může být problém (např. hliníkové ple-
chovky od nápojů).
Co do šedých kontejnerů patří:
Plechovky od nápojů a konzervy od po-
travin, hliníková víčka od jogurtů, alobal,
kovové obaly od kosmetiky a drogérie,
kovová víčka a zátky.
Tak jako u dalších obalů je dobré i kovové
obaly zmáčknout/sešlápnout, aby se jich do
kontejneru vešlo co nejvíc.
Co do šedých kontejnerů nepatří:
Kabely a dráty, plechovky od nebezpečného
odpadu (např. od barev), plynové lahve,
elektrozařízení.

–Martin Kára, Robert Marek

Super, ale
je nutné,
aby byly
plasty čis-
té? Kdo s
tím má
z t r á c e t
čas, stejně
to všechno
spálí ve
spalovně.

Plasty se třídí a všechny využi-
telné a čisté se recyklují. Pokud
jsou plasty znečištěné nedají se
recyklovat.

Skladované znečištěné plasty od
potravin lákají hlodavce a
hmyz a můžou někdy skončit i
na skládce.

Takže je potřeba odevzdávat
čisté plasty (nemastné bez
zbytků potravin) a plasty a ple-
chovky co nejvíce sešlápnout.

No jo, asi
to má
c e n u .
Mám to
házet do
kontejne-
rů, nebo
do pytlů?

Jsem rád že se ptáš. Pro obce
jsou výhodnější pytle a svoz
kartonového odpadu jednou
měsíčně.

Svoz kontejnerů stál v září 10
500 Kč obec, ale svoz pytlů
pouze 3 700 Kč.

Pokud většina občanů přejde na
třízení do pytlů, pak obec nebu-
de muset tolik navyšovat ceny
za odvoz popelnic.
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Plánované akce

2. prosince – Vánoční dílny
– Od 14:00 – Výroba vánočních věnců a oz-
dob, rezervace na 702 029 894
3. prosince – Rozsvěcení vánočního stromu
– Od 16:00 na návsi

5. prosince – Obcí projíždí Mikuláš
27. – 31. prosince – Vánoční prohlídky
29. prosince – Pivní pátek
– Od 18:00
27. ledna – Masopust 2024
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Masopust 2024

Laufr by rád oznámil, že maškary opět míří
do Radimovic.

V sobotu 27. ledna 2024 odpoledne se masky
opět sejdou do průvodu a na obchůzku obcí.
Průvod bude zakončen večerním progra-
mem ve Víceúčelové budově za OÚ.

Do průvodu jsou zváni všichni, ať už v mas-
ce, či bez, s hudebním nástrojem, či bez, s
dobrým pohoštěním, či bez. Pokud má
někdo z občanů zájem o návštěvu průvodu a
pohoštění maškar, může se přihlásit buď u
Ládi Dvořáka, nebo na Obecním úřadě.

Kontakt ladandvorak@gmail.com, mobil
606 616 877.

Rádi bychom Vás pozvali na Vánoční prohlídky, které budou probí-
hat na zámku Sychrov od 27. do 31. prosince 2023.
Velikou výhodou těchto prohlídek je to, že si každý návštěvník může
zámek procházet dle vlastního tempa a kdykoli v rámci otevírací
doby.
Občané Radimovic, kteří by chtěli navštívit vánočně nazdobené in-
teriéry zámku, nechť se obrací na paní HanuHanušovou, která bude
vstupenky distribuovat.

Vstupenek máme omezené množství, proto s rezervací neváhejte.
Kontakt: 702 029 894

Vánoční prohlídky na zámku Sychrov

–Hana Hanušová

https://www.mkcr.cz/databaze-periodickeho-tisku-pro-verejnost-cs-978?do[loadP]=1&item.id=7847
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